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Protokół Nr VIII/32/2021 

z XXX sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 31 sierpnia 2021 r. 

 

 

Sala OSP w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 10 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek obrad, zapytał czy ktoś chciałby wprowadzić zmiany. 

Pan Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktów „Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Rakszawa oraz określenia granic i obwodów tych szkół od dnia 1 września 2019 

roku” oraz „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa”. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż punkty te wprowadzamy do porządku obrad pod 

numerami 12 i 13, w związku z czym zmieni się numeracja pozostałych punktów porządku 

obrad. Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zaproponować inne zmiany, w związku                    

z tym, że nikt nie zaproponował innych zmian poddał pod głosowanie wniosek Pana Wójta 

dotyczący wprowadzenia do porządku obrad punktów „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Rakszawa 

oraz określenia granic i obwodów tych szkół od dnia 1 września 2019 roku” oraz „Podjęcie 

uchwały zasięgnięcia opinii w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa”. 

W głosowaniu wzięło udział 10 radnych, którzy głosowali 

„za” – 10  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którzy głosowali 

„za” – 14  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Ślubowanie radnego 

4. Przyjęcie protokołów z XXX i XXXI sesji Rady Gminy 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 
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3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek 

mieszkaniowy  

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 

Rakszawa na rok szkolny 2021/2022 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz ustalenia kalendarza 

wyborczego 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2021  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Rakszawa oraz określenia granic                              

i obwodów tych szkół od dnia 1 września 2019 roku  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia opinii w sprawie ustalenia maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa  

14. Wnioski i zapytania radnych 

15. Sprawy różne 

16. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. Ślubowanie radnego, Pan Przewodniczący odczytał treść ślubowania radnego "Wierny 

Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców." Pan A. Tama złożył ślubowanie wypowiadając słowa „ŚLUBUJĘ, tak mi 

dopomóż Bóg”. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za 

wyczerpany, po czym ogłosił kilka minut przerwy na dostosowanie systemu. Po Przerwie 

Przewodniczący Rady Gminy ponownie poprosił radnych o zgłoszenie quorum, na podstawie 

systemu e-sesja stwierdził, iż od tej chwili w obradach uczestniczy 11 radnych, w związku                      

z czym Rada może podejmować wiążące uchwały i wnioski. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad  

tj. przyjęcia protokołów z XXX i XXXI sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do 

protokołu z XXX sesji Rady Gminy, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z XXXI sesji Rady 

Gminy, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z XXXI sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w okresie między sesjami uczestniczył w turnieju 

piłki nożnej organizowanym przez KS Włókniarz Rakszawa z okazji trzecich urodzin, 

Akademii Piłkarskiej, uczestniczył w uroczystościach dożynkowych, brał udział w zakończeniu 

warsztatów wokalnych w GOKiC, wraz z Panem Wójtem uczestniczył w Pasjonadzie,                                

uczestniczył w posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy, ponadto był w stałym kontakcie                          

z Dyrektorem Szkoły Podstawowej Nr 1 w sprawie prac remontowych prowadzonych                           

w nowym budynku szkoły. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt piąty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Pan Wójt powiedział, iż działania Wójta są związane głównie z funkcjonowaniem Gminy, 

zajęcia te w ostatnim czasie były bardziej zintensyfikowane ze względu na dłuższą nieobecność 

Kierownika Referatu OŚG oraz Sekretarza. Pan Wójt powiedział, iż zajmował się działaniami 

związanymi z pozyskiwaniem środków zewnętrznych, z inwestycjami, odbyło się kilka spotkań 

z dyrektorami szkół, przyjęto plan pracy szkół, przedszkole i oddziały przedszkolne działają                

w wydłużonych godzinach, już od 615 do 1600, czy 1630. Przygotowywany jest wniosek                            

o dofinansowanie przebudowy drogi Węgliska – Trzeboś, jest przygotowywany także wniosek 

na dofinansowanie przebudowy drogi Rakszawa – Brzóza, dodał iż jest to kompleksowa 

przebudowa tych dróg, łącznie z budową chodników. Mają być cztery nowe przejścia dla 

pieszych, nie tylko pomalowane linie, mają one być oznakowane w nowoczesny sposób,                         

a wszystko wskazuje na to, że na wysokości Ośrodka Zdrowia pojawi się chodnik. Kolejna 

sprawa związana z Powiatem dotyczy przebudowy chodnika od GOKiC do sklepu SPAR, 

przebudowa ma polegać na wybudowaniu odwodnienia drogi powiatowej, gdyż w trakcie 

wcześniejszych prac nie zostało ono prawidłowo wykonane. Następna sprawa to budowa 

chodnika w Rakszawie Bieleckówka, tutaj dopracowywany jest jeszcze projekt, niemniej 

jednak Pan Wójt wyraził nadzieję, że do końca października ten chodnik powstanie. Cały czas 

trwają działania związane z remontami w szkołach, najwięcej prac wykonywanych jest                          

w ZSYG, gdzie ma się mieścić szkoła podstawowa, remonty łazienek na wszystkich pionach 

są już zakończone, wykonana jest elektryka, wszystkie sale na dwóch piętrach maja nowe 

drzwi, oświetlenie ledowe, sale są pomalowane, mają wymienione posadzki, kilka grup 

remontowych pracuje tam cały czas. Na terenie ZSTG prowadzone są prace związane                              

z przebudową sieci wodociągowych, kanalizacyjnych i kanalizacji deszczowej, w trakcie 

przebudowy jest droga gminna biegnąca obok tej szkoły, droga będzie przebudowywana na 

całej jej długości, niemniej jednak prace zostały podzielone na dwa etapy, żeby nie zamykać 

całej drogi. W trakcie przebudowy jest stacja uzdatniania wody, prace poprzez 

wyspecjalizowaną firmę realizuje Zakład Usług Komunalnych. Pan Wójt powiedział,                             

iż realizowane są prace związane z wykonaniem oświetlenia ulicznego, podpisywane są 

ostatnie zgody na wejście w teren,  ponadto prowadzone są prace związane z regulacjami dróg, 

w te prace angażują się także radni. Pan Wójt powiedział, iż budowanym jest kilkanaście 

odcinków kanalizacyjnych i wodociągowych, w tej chwili budowany jest żłobek, jest to obiekt 

dla mieszkańców całej Gminy, nie tylko Rakszawy Centralnej, wkład własny Gminy to około 

400.000,00 zł, natomiast szacowany koszt to 3.500.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż Gmina 

otrzymała dofinansowanie na przebudowę stadiony w wysokości 2.500.000,00 zł, na dzień 

dzisiejszy jest to zbyt niska kwota żeby rozpocząć realizację tego zadania, kosztorys opiewa na 
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około 8.000.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż złożone są też wnioski o inne dofinansowania 

tego zadania. Łączna suma wniosków które Gmina Rakszawa złożyła bądź uczestniczy w nich 

przekracza 25.000.000,00 zł. Łączna kwota inwestycji które nadzoruje Wójt, w tym także tych 

realizowanych przez szkoły, czy Energokom opiewa na okołon17.000.000,00 zł. Pan Wójt 

powiedział, iż odbyło się kilka spotkań z Centrum Medycznym, w związku z czym wyraził 

nadzieję, że do tutejszego Ośrodka Zdrowia uda się ściągnąć dodatkowych lekarzy, niestety                

w tej chwili nie może podać więcej szczegółów, gdyż były to obietnice ustne, jeżeli tylko 

otrzyma je na piśmie, wówczas najszybciej, jak to będzie możliwe upubliczni te informacje.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przedstawienie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż wszystkie uchwały podjęte na ostatniej sesji są realizowane i są w 

trakcie wykonywania. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt siódmy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 

miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią K. Kiełbasa – 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Pani K. Kiełbasa powiedziała, iż związku ze zmianą ustawy o dodatkach mieszkaniowych, 

która wprowadza nowe dochody, które uprawniają do otrzymania dodatku mieszkaniowego, 

oraz nowe wzory wniosków konieczne jest podjęcie uchwały w tym temacie. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Pan Wójt poprosił Panią Kierownik o bardziej szczegółowe poinformowanie komu przysługuje 

ten dodatek, gdyż w dniu wczorajszym nie był w stanie odpowiedzieć radnym na te pytania.  

Pani K. Kiełbasa powiedziała, iż o dodatek mieszkaniowy może ubiegać się każda rodzina,                  

w której metraż zajmowanego lokalu nie przekracza kryterium określonego w ustawie,                          

w rodzinie 1 osobowej metraż nie może przekraczać  35 m2, w rodzinie 2 osobowej metraż nie 

może przekraczać  40 m2, w rodzinie  3 osobowej metraż nie może przekraczać  45 m2,                              

w rodzinie 4 osobowej metraż nie może przekraczać  55 m2, dla każdej kolejnej osoby metraż 

jest zwiększany o 5 m2. Jeżeli w lokalu zamieszkuje osoba niepełnosprawna, posiadająca 

orzeczenie o niepełnosprawności ruchowej, czyli porusza się na wózku lub ma uniemożliwione 

samodzielne poruszanie się, wówczas do tego mieszkania dolicz się dodatkowe 15 m2, jeżeli 

takich osób jest więcej, wówczas dla każdej takiej osoby dolicza się dodatkowe 15 m2, dodatek 

mieszkaniowy przysługuje właścicielowi mieszkania, najemcy, podnajemcy, którzy mają 

spisaną umowę prawną. Pani Kierownik powiedziała, iż zmienił się sposób wyliczania 

dochodu, do tej pory naliczało się go od wysokości przeciętnej emerytury, w tej chwili wylicza 

się go z przeciętnego wynagrodzenia w gospodarce netto, przeciętne wynagrodzenie ogłaszane 

jest co kwartał przez Prezesa GUS, na dzień dzisiejszy wynosi niewiele ponad 5.770,00 zł, od 

tej kwoty odlicza się koszty uzyskania przychodu, składki na ubezpieczenia społeczne, 
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zdrowotne i płacone na bieżąco alimenty. Pani K. Kiełbasa powiedziała, iż wszystko będzie 

ogłoszone na stronach internetowych zarówno GOPS, jak i Urzędu Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani K. Kiełbasa za obszerną informację. 

Przewodniczący Komisji Społecznej zapytał w jaki sposób jest weryfikowany taki wniosek.  

Pani K. Kiełbasa powiedziała, iż złożony wniosek musi być kompletny, wnioskodawca musi 

udowodnić prawo do lokalu, dokumenty potwierdzające dochód i wydatki związane                                 

z utrzymaniem lokalu (faktury za prąd, gaz, wodę, ścieki) muszą być uwierzytelnione. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji                          

o dochodach gospodarstwa domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających 

dzień złożenia wniosku o dodatek mieszkaniowy. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXII/261/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie określenia wzoru wniosku                      

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego za okres 3 miesięcy kalendarzowych poprzedzających dzień złożenia wniosku                        

o dodatek mieszkaniowy, odczytał jej treść, po czym uznał punkt ósmy porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rakszawa 

na rok szkolny 2021/2022. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż jest to kwota konieczna do uchwalenia, jest ona związana ze zwrotem 

kosztów dojazdu dziecka niepełnosprawnego do szkoły. Średnią cenę oblicza się na podstawie 

danych ze wszystkich stacji paliw znajdujących się na terenie Gminy, w naszym przypadku jest 

to jedna stacja.  

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rakszawa na rok szkolny 2021/2022 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXII/262/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie określenia średniej ceny 

jednostki paliwa w Gminie Rakszawa na rok szkolny 2021/2022, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany. 
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Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz ustalenia kalendarza 

wyborczego. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż z uwagi na nieskuteczną procedurę wyboru sołtysa w sołectwie 

Węgliska, nie zgłosił się żaden kandydat, wybory są ponawiane, a maksymalne skrócenie 

kalendarza wyborczego jest związane z potrzebą zatwierdzenia funduszu sołeckiego, na co czas 

jest do końca września, jeżeli nie będzie sołtysa, nie będzie funduszu sołeckiego. Pan Wójt 

powiedział, iż zgłaszanie kandydatów na sołtysa jest do 6 września 2021 r. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społacznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zarządzenia wyborów sołtysów oraz ustalenia kalendarza wyborczego. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXII/263/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów 

oraz ustalenia kalendarza wyborczego, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie  

Gminy Rakszawa na rok 2021 obejmuje zmiany dochodów i wydatków budżetu. 

1. 1.Zmiany w zakresie dochodów obejmują zwiększenie dochodów budżetu o kwotę 

124.582,39 zł z następujących tytułów : 

 z podatków i opłat pobieranych w kwocie 21.000,00 zł; 

 opłat za rozgraniczenia działek 11.950,00 zł; 

 z tytułu rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i opłatach lokalnych w 

kwocie 2.552,00 zł; 

 zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2020 roku na 

podstawie decyzji Wojewody Podkarpackiego z dnia 26.07.2021 znak F-

VI.3111.2.86.2021 roku w kwocie 36.480,39 zł, 

 z dotacji przekazanej przez fundację mBanku na realizację projektu „Matematyka to nie 

tylko liczby” w kwoce 4.600,00 zł; 

 wpłaty przez mieszańców na poczet przydomowych oczyszczalni ścieków w ramach ” 

Budowa sieci wodociągowej, kanalizacyjnej i przydomowych oczyszczalni ścieków                  

w Gminie Rakszawa " w kwocie 26.000,00 zł; 

 wpływy z tytułu kosztów zaległości w opłacie za odpady komunalne w kwocie                     

4.000,00 zł; 
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 dotacja na dofinasowanie zadania z zakresu demontażu, zbierania, transportu oraz 

unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest na podstawie umowy Nr 

6795/OZ/R/DA zawartej z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska                                   

i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie w kwocie 6.000,00 zł; 

 dotacja na dofinansowanie własnych zadań bieżących w ramach zadania pn.” 

Zaspokojenie potrzeb rekreacyjnych społeczności Sołectwa Rakszawa Dolna poprzez 

stworzenie strefy relaksu” na podstawie umowy nr 12/OW-IX.072.11.88.2021/2021 

zawartej z Województwem Podkarpackim w ramach Podkarpackiego Programu 

Odnowy Wsi na lata  2021-2025 w kwocie 12.000,00 zł. 

2. Wydatki budżetu zwiększono o kwotę 124.582,39 zł, w tym wydatki bieżące 

74.850,00zł na wydatki majątkowe 49.732,39 zł. 

Zakres wydatków obejmuje: 

 w dziale 600 Transport i łączność w rozdziale 60016 Drogi publiczne gminne zwiększa 

się wydatki bieżące na usługi związane z ewidencja dróg gminnych (wraz                                         

z fotograficzna rejestracją pasa drogowego) oraz wdrożenie systemu GIS do 

zarządzania infrastrukturą drogową w kwocie 12.300,00 zł; 

 w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa w rozdziale 70005 Gospodarka gruntami                       

i nieruchomościami zwiększa się wydatki majątkowe na zadanie pn.” Przebudowa 

ośrodka zdrowia” o kwotę 17.732,39 zł (plan po zmianach 42.732,39 zł), bieżące 

wydatki w tym, rozdziale 11.950,00 zł; 

 w dziale 758 Różne rozliczenia w rozdziale 75814 Różne rozliczenia finansowe 

zabezpieczenia się część środków na zwrot do budżetu państwa nienależnie pobranej 

subwencji ogólnej za lata poprzednie wynikające zakończonej kontroli (kwota 

10.000,00 zł); 

 w dziale 801 Oświata i wychowanie w rozdziale 80101 szkoły podstawowe przeznacza 

się środki pozyskane z fundacji mBank na realizacje projektu „Matematyka to nie tylko 

liczby” w kwocie 4.600,00 zł; 

 w dziale 801 Oświata i wychowanie w rozdziale 80104 Przedszkola zabezpiecza się 

środki na opłaty za pobyt  dzieci w przedszkolu w innej gminie w kwocie 15.000,00 zł; 

 w dziale 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w rozdziale 90001 

Gospodarka ściekowa i ochrona wód zwiększa się wydatki majątkowe na projekt 

”Budowa sieci wodociągowej, kanalizacyjnej i przydomowych oczyszczalni ścieków            

w Gminie Rakszawa" w kwocie 26.000,00 zł; 

 w dziale 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w rozdziale 90005 Ochrona 

powietrza atmosferycznego i klimatu zabezpiecza się środki na pokrycie kosztów 

organizacji punktu konsultacyjnego w ramach programu „czyste powietrze” w kwocie 

9.000,00 zł; 

 w dziale 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w rozdziale 90026 

Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami zwiększa się wydatki związane      

z usuwaniem azbestu w gminie Rakszawa o kwotę 6.000,00 zł; 

 w dziale 926 Kultura fizyczna w rozdziale 92695 Pozostała działalność zwiększa się 

wydatki związane z realizacją  zadania pn. „Zaspokojenie potrzeb rekreacyjnych 

społeczności Sołectwa Rakszawa Dolna poprzez stworzenie strefy relaksu” o kwotę 

12.000,00 zł. 

3. Dokonuje się przeniesienia wydatków na łączną kwotę 52.000,00 zł, w wyniku 

weryfikacji poszczególnych wydatków bieżących w szkołach i w urzędzie gminy 

uzupełniono środki na wydatki związane z opłatami za pobyt  dzieci w przedszkolu                    
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w innej gminie w kwocie 35.000,00 zł, na remonty związane z przeniesieniem sieci 

informatycznej do  budynku gimnazjum 15.000,00 zł, opłaceniem dodatkowej składki 

na Lokalną Grupę Działania Ziemia Łańcucka (2.000,00 zł).  

Pani Skarbnik powiedziała, iż w załączniku Nr 1 do uchwały przedstawiono zmiany  planu 

dochodów i wydatków na wydzielonym rachunku bankowym Szkoły Podstawowej                                   

w Węgliskach, zwiększenie planu w Szkole Podstawowej w Węgliskach wiąże się 

otrzymaniem darowizny na zakup łóżeczek do oddziału przedszkolnego (zwiększenie o kwotę 

550,00 zł). W załączniku Nr 2 Zestawienie dotacji dla jednostek spoza sektora finansów 

publicznych   z budżetu gminy w 2021 roku zwiększa się dotacje celową na dofinansowanie 

usuwania azbestu w gminie Rakszawa o kwotę 6.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję                           

w temacie tej uchwały. 

Pan Wójt powiedział, iż mówiąc o budowie sieci wodociągowych, kanalizacyjnych, czy 

przebudowie szkół mówi się o inwestycjach paromilionowych, pomija się te mniejsze, a one 

również maja duże znaczenie dla mieszkańców. Pan Wójt powiedział, iż w Gminie została 

przeprowadzona kontrola roku 2017, wykryto tam nieprawidłowości związane z liczeniem 

uczniów, w związku z czym trzeba zwrócić dotację w wysokości prawie 40.000,00 zł, każda 

pomyłka na niekorzyść Skarbu Państwa jest zwracana, natomiast pomyłka na niekorzyść 

Gminy nie jest zwracana. Pomyłka dotyczyła Szkoły Podstawowej Nr 1 i ZSTG. Pan Wójt dla 

porównania powiedział, iż kwota 40.000,00 zł to kwota jaką Gmina przeznaczała na 

organizację ruchu i prowadzenie ewidencji dróg, w tej chwili jest to oszczędność, gdyż 

wykonuje to pracownik Urzędu. Pan Wójt powiedział, iż do Gminy wpływają wnioski                                

o przeznaczenie z budżetu kwot 50.000,00 zł, czy 30.000,00 zł na kilka dni przed 

przeprowadzeniem jakiegoś przedsięwzięcia nie jest prawidłowe, gdyż dla budżetu te kwoty 

również są znaczące, znaczące są też kwoty, jakie Gmina oszczędza poprzez lokalne 

roznoszenie poczty łącznie z awizowaniem listów. Pan Wójt powiedział, iż chciałby 

przebudować wykładzinę na schodach do Ośrodka Zdrowia, nawierzchnia byłaby granitowa, 

dodał że może uda się również wypuścić pęcki pod zadaszenie tego wejścia. Pan Wójt 

powiedział, iż Gmina Rakszawa, jako jedyna prowadzi system dofinansowań do 

przydomowych oczyszczalni ścieków, w tym roku razem z wnioskami unijnymi będzie tego 

grubo ponad 100.000,00 zł przekazane dla mieszkańców, Rakszawa jest jedną z nielicznych 

Gmin, które uruchomiły punkt konsultacyjny o programie „Czyste powietrze”, ponadto po raz 

kolejny nieodpłatnie odbierany jest od mieszkańców azbest, zgłosiło się do niego 42 

mieszkańców. Gmina na dopłaty do ścieków przeznacza 300.000,00 – 400.000,00 zł rocznie, 

w międzyczasie pojawiają się różne mniejsze dofinansowania, których nikt nie zauważa,                                

a w różnych miejscach pojawiają się jakieś rzeczy, np. ławki koło szkoły, niestety wandale te 

rzeczy niszczą, a niszczą swoje, bo Gmina i Państwo nie mają swoich pieniędzy, są to pieniądze 

mieszkańców, drogi powiatowe są dla całej Gminy, podobnie rondo na które została zakupiona 

działka, ono również będzie dla wszystkich mieszkańców Gminy, przedszkole które jest czynne 

do 1700, ono również jest dla wszystkich mieszkańców, nie tylko dla mieszkańców sołectwa 

Rakszawa Dolna, już są tam dzieci z innych sołectw i na pewno takich dzieci jeszcze 

przybędzie. Pan Wójt powiedział, iż szkoły zwiększyły starania o pozyskanie dodatkowych 

środków, z bardzo pozytywnym skutkiem, dodał iż wymieniane są zadania inwestycyjne,                      

a mnóstwo zadań w szkołach jest nie inwestycyjnych, np. zakup wyposażenia do kuchni                         

w Szkole Podstawowej Nr 1, która prowadzi dożywianie we wszystkich szkołach, a to kwota 

niemała 100.000,00 zł. Wybudowanie drogi w Wydrzu na tzw. Morgach będzie dla 

mieszkańców Gminy sporym skrótem do Leżajska, przejęcie Brzeźnika i stworzenie tam 

terenów rekreacyjnych również będzie dla wszystkich mieszkańców, także wszystkie boiska                

i place zabaw są dla wszystkich mieszkańców. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 
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Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXII/264/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie Gminy Rakszawa na rok 2021, a następnie uznał punkt jedenasty porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Rakszawa oraz określenia granic i obwodów tych szkół od dnia               

1 września 2019 roku. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż w uchwale tej dodawana jest dodatkowa lokalizacja Zespołu Szkoły 

Podstawowej i Przedszkola Nr 1, dodał iż będą jeszcze dodatkowe uchwały dotyczące zmiany 

sieci szkół, gdyż ta sieć będzie jeszcze zmieniona, zmieniane będą m.in. obwody szkół, dodał 

iż planowane zmiany mają na celu przede wszystkim dobro dzieci i młodzieży, podniesienie 

jakości kształcenia, aby wyniki uczniów szkół z terenu Gminy Rakszawa nigdy już nie były na 

ostatnich pozycjach. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Rakszawa oraz określenia granic i obwodów tych szkół od dnia 1 września 2019 roku.  

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 

ustalenia planu sieci szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Rakszawa oraz 

określenia granic i obwodów tych szkół od dnia 1 września 2019 roku będzie miała                                 

Nr XXXII/265/21 Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 sierpnia 2021 roku, odczytał jej treść, a 

następnie uznał punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zasięgnięcia opinii w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 
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Pan Wójt powiedział, iż w związku z tą uchwałą ma prośbę do Państwa sołtysów, aby na 

najbliższych zebraniach wiejskich, które planowane są na wrzesień przedstawili projekt tej 

uchwały i wraz z mieszkańcami ustalili maksymalna liczbę zezwoleń ma sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

ostatnim wspólnym posiedzeniu komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zasięgnięcia opinii w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XXXII/266/21 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 31 sierpnia 2021 roku w sprawie zasięgnięcia opinii w sprawie 

ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy 

Rakszawa, odczytał jej treść, a następnie uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych, Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie, z związku z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt czternasty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. sprawy różne. 

Pan Wójt podziękował wszystkim nauczycielom zaangażowanym w reformę szkolnictwa, 

przenoszenie szkoły nie jest lekkim zadaniem, niemniej jednak sporo osób się w to 

zaangażowało, w szczególności Pan Wójt podziękował paniom z Przedszkola przy Szkole 

Podstawowej Nr 1, mimo pełnionego dyżuru przedszkola udało się je przenieść, ponadto                        

w sobotę udało się zorganizować dzień otwarty, w którym wzięło udział dużo dzieci, dodał iż 

o 25% udało się zwiększyć liczbę miejsc w przedszkolach na terenie Gminy.  

Pan S. Piersiak poruszył kwestię wiaty przystankowej w Wydrzu, powiedział, że fizycznie 

przystanek jest koło sklepu, niemniej jednak nie ma tam wiaty, a ta która jest, blaszana, 

strasząca wyglądem została zamontowana „jeszcze w czasach komuny”, większość ludzi 

byłaby za usunięciem obecnej wiaty i postawieniem nowoczesnej na działce gminnej 

znajdującej się przy hydroforni, bądź też po drugiej stronie. Pan radny powiedział, iż wstępnie 

rozmawiał na ten temat z Panem Wójtem, niemniej jednaj po głębszym zastanowieniu przyszła 

Mu myśl, aby przystanek usytuować po przeciwnej stronie hydroforni, miejsce to jest 

bezpieczniejsze i można tam zrobić zatoczkę. Pan S. Piersiak zwracając się do Pana J. Panek, 

jako radnego powiatowego zapytał, jak wygląda sprawa montowania tablic z nazwą 

miejscowości przy drogach powiatowych.  

Pan J. Panek powiedział, iż montowanie tablic informacyjnych dla Wydrza jest zaplanowane 

na połowę września, pracownicy wykonujący te prace mają określony harmonogram. Pan radny 

powiedział, iż drogi powiatowe są dla Niego bardzo ważne, w związku z czym niejednokrotnie 

na ten temat wypowiadał się na sesjach Rady Powiatu, a Jego wypowiedzi można odsłuchać. 
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Pan J. Panek powiedział, iż z wielką uwagą wysłuchał wystąpień Wójta dotyczących tego co 

ma być robione, samorząd gminny dał pieniądze na wykonanie dokumentacji, która już jest 

gotowa, w związku z czym  jest narzędzie aby Rakszawę postawić na jednym  z czołowych 

miejsc we wniosku o dofinansowanie, dodał iż dofinansowanie będzie, niemniej jednak pojawia 

się pytanie, gdzie ono będzie skierowane. Pan radny poprosił o ponowne rozważenie sprawy 

chodników przy drogach powiatowych, jest to zadanie Powiatu, niemniej jednak Powiat się 

przed nim coraz skuteczniej broni. Stan chodników przy drogach jest związany                                               

z bezpieczeństwem mieszkańców, głównie w okresie zimowym. Pan J. Panek powiedział, iż 

ucieszyła Go sprawa Ośrodka Zdrowia, On sam sprawę Ośrodka traktował priorytetowo, 

odwiedzał Prezesa Centrum Medycznego, rozmowy nie były obiecujące, ale udało Mu się 

wywalczyć jednego lekarza, dodał że w tej chwili gdy do sprawy dołączył się Pan Wójt należy 

mieć nadzieję, że w Ośrodku będzie więcej lekarzy, a obsługa pacjentów będzie prawidłowa. 

Pan radny powiedział, iż z wieloma osobami rozmawiał na temat programu „czyste powietrze”, 

jest dużo mieszkańców zainteresowanych przełączeniem się na ogrzewanie gazowe, niemniej 

jednak jest to „dylemat i duży znak zapytania”, z własnych obserwacji wie, że ciśnienie                            

i przekrój rur w naszej miejscowości są niewystarczające do obecnych potrzeb. Pan J. Panek 

powiedział, iż wodę ogrzewa gazem i w okresie zimowym regulatory muszą być ustawione na 

max, żeby była dobra ciepła woda, natomiast w okresie letnim regulatory trzeba było poskręcać, 

jeżeli teraz do sieci podłączy się kilkuset odbiorców z piecami na gaz, wówczas może być 

problem z ciśnieniem, dodał iż trzeba się zastanowić, jak można poprawić techniczne 

możliwości, aby mieszkańcy mogli się przestawić na ogrzewanie gazem. Pan radny powiedział, 

iż cieszą Go zmiany wprowadzane w szkołach, osoby które pracują będą miały gdzie zostawić 

dzieci, sprzyjają temu godziny otwarcia placówek, ponadto cieszy fakt poprawy jakości 

kształcenia, z czym bywało różnie, a temat ten podnoszony był niejednokrotnie, dodał iż smuci 

fakt, że trzeba zwracać dotację, bo źle policzono uczniów, przypomniał iż w czasie, kiedy był 

radnym Rady Gminy Rakszawa sugerował poprzedniemu Wójtowi, aby w Gminie Rakszawa 

powołać dyrektora wszystkich dyrektorów, gdyż widać, że ta część „jest niewydolna”. Pan                    

J. Panek przypomniał, iż Komisja Rewizyjna Rady Gminy Rakszawa, której był 

Przewodniczącym, jeszcze w 2003 roku przedstawiła wniosek, aby wykonać regulację prawna 

wszystkich dróg gminnych, niestety nie udało się wówczas tego przeforsować i tak się nie stało, 

a skutki tego widoczne są teraz. Pan radny zapytał Pana Wójta w jaki sposób i na ile stacja 

uzdatniania wody obciąży budżet Spółki, a ile budżet Gminy. Pan J. Panek powiedział, iż 

obecne władze oraz Pan Wójt realizują Jego program wyborczy, który przedstawił kandydując 

na stanowisko Wójta, dodał iż chciałby, żeby w Rakszawie otwartych było jeszcze więcej 

terenów pod budownictwo jednorodzinne, rejon jest bardzo atrakcyjny, a rolnictwo praktycznie 

zanikło. 

Pan M. Mierzwa – sołtys sołectwa Wydrze przypomniał, iż 25 lipca 2021 r. odbyły się wybory 

uzupełniające na sołtysa, jako nowo wybrany sołtys podziękował wszystkim, którzy wzięli 

udział w wyborach, a w szczególności tym, którzy zawierzyli i oddali na Niego głos, dodał iż 

frekwencja w tych wyborach wyniosła 33%, co jest bardzo dobrym wynikiem na skalę ostatnich 

lat. Pan sołtys zapewnił, że będzie w stałym kontakcie z Panem Wójtem, z radnymi oraz                            

z mieszkańcami, aby Ich miejscowość stawała się „coraz piękniejsza”. Pan M. Mierzwa 

nawiązując do wypowiedzi Pana S. Piersiak dotyczącej oznakowania powiedział, iż również 

rozmawiał na ten temat z mieszkańcami, wysłał też w tej sprawie email. Pan sołtys zaprosił 

Pana Wójta oraz Przewodniczącego Rady Gminy na zebranie wiejskie do swojego sołectwa, 

odbędzie się ono w Szkole Podstawowej w dniu 26 września 2021 r. o godz. 1300.   

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu M. Mierzwa i życzył Mu powodzenia.  

Pan Wójt nawiązując do wypowiedzi Pana J. Panek powiedział, że jeżeli chodzi o sieci gazowe, 

to rozmowy trwają już od dwóch lat, w Rakszawie Kąty zbierane były podpisy, jeżeli chodzi                  

o Rakszawę Dolną, to pewne odcinki są tam rozbudowywane, natomiast jeżeli chodzi o tereny 

inwestycyjne, to uwalniane będą tereny w Rakszawie Górnej przy drodze od czarnego krzyża 
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w kierunku Cegielni i od drogi powiatowej w kierunku Trzebosi opracowywana jest tam 

rozbudowa sieci wodociągowej, być może tez i kanalizacyjnej, w przygotowaniu są warunki 

techniczne na rozbudowę sieci energetycznej, przez ten teren przebiega droga gminna, można 

nawet powiedzieć, że łącząca dwie miejscowości, teren widokowo atrakcyjny, do tej pory 

niezabudowany. Drugi taki teren leży przy drodze powiatowej Rakszawa – Brzóza, po lewej 

stronie w kierunku Pułanek, tam planowana jest droga, która aktualnie przez opór mieszkańców 

nieco utkwiła w miejscu, kolejny teren to trójkąt pomiędzy droga powiatową Rakszawa – 

Brzóza, Traktem Sokołowskim, a drogą na tzw. Dwór, ten teren już jest uzbrojony, jest tam 

woda i kanalizacja, w tej chwili wykonywany będzie kolejny odcinek sieci kanalizacyjnej, są 

tam tereny prywatne na których jest kilkadziesiąt działek budowlanych. Następny teren, który 

jest w przygotowaniu to tzw, teren „Wyrw”, już jest tam przepompownia ścieków, została 

zaprojektowana sieć kanalizacyjna, sieć wodociągowa już częściowo została wykonana,  

przejmowana jest tam droga, na co zgodę wyraziło 17, czy 18  mieszkańców. W związku                         

z przebudową drogi za internatem, uzbrojone zostały tereny po drugiej stronie drogi, tam gdzie 

wybudowany jest jeden dom, dodał iż nie wie, czy ten teren inwestycyjny odniesie sukces, 

niemniej jednak łatwiej było wykonać przejście z wodą i kanalizacją przed przebudową tamtej 

drogi. Pan Wójt powiedział, iż w realizacji są dwa duże przedsięwzięcia dotyczące uzbrojenia 

w wodę i kanalizację, są to koniec Dymarki i Basakówki od strony Dąbrówek, w miejscowości 

Wydrze jako teren inwestycyjny przygotowywany jest rejom tzw. Morgi, w tej chwili jest tam 

kopany wodociąg, po wykonaniu wodociągu rozpoczną się pomiary geodezyjne dotyczące 

wytyczenia drogi gminnej z możliwością wybudowania połączenia z drogą powiatową 

biegnącą do Julina, dodał iż jest to teren bardzo atrakcyjny, jeżeli chodzi o zabudowę 

jednorodzinną. Pan Wójt powiedział iż uzbrojone zostały dwa tereny jeden to tzw. Górki, czyli 

prawa strona od cmentarza na Węgliskach (jest sieć wodociągowa i kanalizacyjna), drugi teren 

to Podgrabina (sieć wodociągowa). Pan Wójt dodał, iż wszystkie te prace są wykonywane                           

w oparciu o dofinansowanie. Wstępnie na terenach uzbrojonych jest ponad 300 działek 

budowlanych, zachęca wszystkich do ich kupna, dodał że ich ceny rosną. Pan Wójt powiedział, 

iż na dzień dzisiejszy w liczbie sprzedanych nieruchomości i w liczbie zabudowywanych 

nieruchomości na podstawie warunków zabudowy Gmina Rakszawa pobiła Gminę 

Białobrzegi. Pan Wójt na pytania Pana J. Panek dotyczące finansowania budowy stacji 

uzdatniania wody powiedział, iż z budżetu gminy na ten cel nie idzie nawet złotówka, wszystko 

jest wkalkulowane w działalność Spółki, na ten cel został złożony wniosek o kredyt                              

z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, gdyż jako wspólnik nie chciał,  aby Spółka 

zaciągała kredyt komercyjny. 

Pani T. Sroczyk nawiązując do wypowiedzi Pana J. Panek powiedziała, iż bezpieczeństwo na 

chodnikach jest bardzo ważne, niemniej jednak ważna jest też estetyka, a są odcinki chodników 

na których rośnie trawa. Pani sołtys poprosiła o zwrócenie na to uwagi. 

Pan Wójt powiedział, iż w przypadku utrzymania chodników chodziło o zasadę, żeby nie 

traktować gmin „jako parobka od wszystkiego”, tylko żeby każdy wiedział, jaki ma zakres 

obowiązków, Gmina która utrzymuje chodniki ma mieć preferencje, jeżeli chodzi o ich 

wybudowanie, w tej chwili Gmina nie ma czego przejmować od Powiatu, gdyż Powiat i tak ich 

nie utrzymuje, dodał iż skłania się ku temu, aby zaproponować Powiatowi przejęcie utrzymania 

chodników, ale na warunkach Gminy, czyli bez ponoszenia odpowiedzialności za wypadki na 

tych chodnikach, za to niech odpowiada Powiat. Czystość i odśnieżanie może przejąć Gmina, 

gdyż pracownicy Gminy i tak te prace wykonują, w tym celu Zakład Komunalny kupił małą 

koparkę, która może odśnieżać chodniki, jedynym problemem jest obawa, że zaraz po naszym 

pługu pojedzie pług z Powiatu i odśnieżony chodnik ponownie zasypie, jak to będzie dograne, 

Gmina jak najbardziej będzie mogła przejąć odśnieżanie. Pan Wójt zaproponował, aby                           

w drugiej połowie września On, Przewodniczący Rady Gminy oraz radny powiatowy wspólnie 

udali się do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w celu ustalenia zasad na najbliższą zimę.  
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Pan J. Panek obiecał Panu Wójtowi, że włączy się w każdą akcję, która będzie dotyczyła 

chodników i rozmów, powiedział iż ostatniej zimy w związku z zasypywaniem chodników 

przez pług był zdecydowany na „dokonanie obywatelskiego zatrzymania przestępcy, czyli 

operatora pługa”, do tego jednak nie doszło, gdyż był to już koniec zimy. 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt piętnasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 16 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXXII sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 900 do godz. 1053.   

 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   
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